

တင်းတောင်းစံပမာဏအက်ဥပဒေ
(၁၉၃၉ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံအက်ဥပဒေအမှတ် ၁)
(၁၉၃၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ ရက်နေ့)

အပိုင်း(၁)

တည်ရာနယ်အဝှမ်း

- ၁။ (၁) အပိုင်း(၁) ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝှမ်းလုံးနှင့် သက်ဆိုင် သည်။
- (၂) နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမိန့်ကြော်ငြာစာနှင့် အပိုင်း(၂) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်သည့်နေ့ရက်မှ တစ်နှစ်အောက်မနည်းသောနေ့ရက်မှစ၍ နယ်မြေ တစ်ခုခုနှင့် သက်ဆိုင်စေနိုင်ပါသည်။ အဆိုပါသက်ဆိုင်စေခြင်းများအတွက် ၁၉၁၀ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထက်ပြန်တမ်းအပိုဒ်(၁)ပါ စာမျက်နှာ ၈၁၂၊ ၉၇၄ နှင့် ၁၁၅၇ ကို ကြည့်ပါ။

အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၂။ “တင်းမှန်” ဆိုသည်မှာ စပါးခြင်တွယ်ရန်အတွက် ထည့်သို့စရာကို ဆိုလိုသည်။ ယင်းထည့်သို့ စရာသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတကပြဋ္ဌာန်းသည့် ပစ္စည်းအရွယ်အစားနှင့် ပုံသဏ္ဍာန်အတိုင်း ဖြစ်ရမည့်အပြင် ကိုးဂါလံနှင့်ညီမျှ ရသော ကုဗဆိုင်ရာဆံ့သည့်ပမာဏရှိရမည်။

“ခွဲ”ဆိုသည်မှာ စပါးခြင်တွယ်ရန်အတွက် ထည့်သို့စရာကိုဆိုလိုသည်။ ယင်းထည့်သို့စရာသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပြဋ္ဌာန်းသည့် ပစ္စည်း၊ အရွယ်အစားနှင့်ပုံသဏ္ဍာန်အတိုင်းဖြစ်ရမည့်အပြင် ကုဗဆိုင် ရာဆံ့သောပမာဏ သည် တင်းမှန်၏ ကုဗဆိုင်ရာဆံ့သောပမာဏ၏ ထက်ဝက်နှင့်ညီမျှရမည်။

“စိပ်” ဆိုသည်မှာ စပါးခြင်တွယ်ရန်အတွက် ထည့်သို့စရာကို ဆိုလိုသည်။ ယင်းထည့်သို့စရာ သည် တင်းမှန်၏ ကုဗဆိုင်ရာဆံ့သောပမာဏ၏ လေးပုံတစ်ပုံကုဗဆိုင်ရာဆံ့သောပမာဏဖြစ်ရမည်။

“ပြည်”ဆိုသည်မှာ စပါးခြင်တွယ်ရန်အတွက် ထည့်သို့စရာကို ဆိုလိုသည်။ ယင်းထည့်သို့စရာ ၏ကုဗဆိုင်ရာဆုံသောပမာဏသည် တင်းမှန် ၏ကုဗဆိုင်ရာဆုံသောပမာဏ၏ တစ်ဆယ့်ခြောက်ပုံ တစ်ပုံဖြစ်ရမည်။

“စလယ်” ဆိုသည်မှာစပါးခြင်တွယ်ရန်အတွက် ထည့်သို့စရာကိုဆိုလို သည်။ ယင်းထည့်သို့စရာ သည်တင်းမှန်၏ကုဗဆိုင်ရာဆုံသောပမာဏ၏ ခြောက်ဆယ့်လေးပုံတစ်ပုံ ကုဗဆိုင်ရာဆုံသောပမာဏ ဖြစ်ရမည်။

ရှင်းလင်းချက်။ “ဂါလံ” ဆိုသည်မှာ ၁၈၇၈ ခုနှစ်၊ အလေးချိန်များနှင့် အခြင်အတွယ်များအက်ဥပဒေအရ ခေါ်ဝေါ်၍ သတ်မှတ်သော ဗြိတိသျှစံရှိ ကုဗဆိုင်ရာဆုံသောပမာဏကိုဆိုလိုသည်။

ရခိုင်ပြည်တွင်တင်းမှန်အစား ခွဲဖြင့်အစားထိုးရန်

၃။ နိုင်ငံတော်သမ္မတကမ္ဘာ့အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့်ကြေညာသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် ၏ အချို့နေရာများတွင် ဤအက်ဥပဒေကို အဓိပ္ပါယ်ကောက်ယူရာ၌ “ခွဲ” ဆိုသည့် စကားလုံးကို သုံးနှုန်းထားဘိသကဲ့သို့ ယင်းသို့ပါရှိသည့် နေရာတိုင်း တွင် ပုဒ်မ(၂)၌ မှတစ်ပါးအဓိပ္ပါယ်ကောက်ယူရမည်။

တင်းမှန်ကိုကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်းနှင့် မှန်ကန်ကြောင်းအတည်ပြုခြင်း

၄။ အစိုးရသည် တင်းမှန်၏ နမူနာများကို အများပြည်သူတို့ ကြည့်ရှု စစ်ဆေးရန်အတွက် အဆင်ပြေမည့်နေရာများ၌ ထားရှိစေရမည့်အပြင် ယင်းတို့ ကို စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် အခါအားလျော်စွာ မှန်ကန်ကြောင်း အတည်ပြုရန် အတွက်စီမံထားရှိရမည်။

ထည့်သို့စရာကိုစစ်ဆေး၍ တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ရန်ပုဂ္ဂိုလ်ကိုခန့်ထားခြင်း

၄-က။ (၁) နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် သီးခြား ဖော်ပြ ထားသည့် ဒေသန္တရနယ်မြေ (ပြည်တွင်းနယ်မြေ) အတွက် တင်းမှန်နှင့်ကိုက်ညီသော ထည့်သို့စရာများကို စစ်ဆေး၍

တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ရန်အတွက် အာဏာပိုင်ဖြစ်ရန်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကို ခန့်ထား နိုင်သည်။

(၂) အဆိုပါအာဏာပိုင်သည် စစ်ဆေးရန်အတွက် တင်ပြသော ထည့်သို့စရာတိုင်းကို စစ်ဆေးရမည့်ပြင် ယင်းထည့်သို့စရာသည် တင်းမှန်နှင့် ကိုက်ညီလျှင် သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်း အတိုင်း ထိုထည့်သို့စရာကို မှန်ကန်ကြောင်း အမှတ်အသားဖြင့် တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ရမည်။

၅။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အောက်ပါကိစ္စများအတွက် နည်းဥပဒေများ ပြုလုပ်နိုင်သည်။ အဆိုပါ နည်းဥပဒေများအတွက် ၁၉၄၀ ပြည့်နှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပြန်တမ်း အပိုင်း(၁) စာမျက်နှာ ၁၅၅၆ ကိုကြည့်ပါ။

- (၁) တင်းမှန်၏ပစ္စည်း၊အရွယ်အစားနှင့်ပုံသဏ္ဍာန်ကိုသတ်မှတ်ခြင်း၊
- (၂) ထည့်သို့စရာများသည် တင်းမှန် သို့မဟုတ် ပုဒ်မ(၂) တွင်ဖော်ပြ ထားသည့် တင်းမှန်၏ ထပ်ဆင့်အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုခု ဆိုင်သင့်ရာရာနှင့် ကိုက်ညီမညီ အမှန်သိရှိရန် ကိစ္စအလို့ငှာ အဆိုပါထည့်သို့စရာကို စစ်ဆေးရန်နည်းလမ်းကိုသတ်မှတ်ခြင်း၊
- (၃) အခြင်အတွယ်၏သတ်မှတ်တန်ဖိုးကို မြင်သာအောင်ဖော်ပြနိုင် ရန် အဆိုပါထည့်သို့စရာများကို မှန်ကန်ကြောင်း အမှတ်အသား ဖြင့် တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ရန်နည်းလမ်းကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (၄) အဆိုပါထည့်သို့စရာများကိုစစ်ဆေးခြင်းနှင့် တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ခြင်း အတွက် တောင်းခံရမည့် အခကြေးငွေကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (၅) ပုဒ်မ ၄-က အရ ခန့်ထားသည့် အာဏာပိုင်များ၏လုပ်ငန်းနှင့် တာဝန်များကို သတ်မှတ် ခြင်း၊
- (၆) ယေဘုယျအားဖြင့် ဤအက်ဥပဒေပါ ကိစ္စများ အကျိုးသက် ရောက်စေခြင်း၊

တံဆိပ်ကို လိမ်လည်တုပရေးသားခြင်း သို့မဟုတ် အတုပြုလုပ်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်

၆။ မည်သူမဆို ထည့်သို့စရာတစ်ခုခုကို ဤအက်ဥပဒေအရ တံဆိပ်ခတ်နှိပ် ရန်အတွက် အသုံးပြုသော တံဆိပ်တစ်ခုခုကို လိမ်လည်တုပရေးသားလျှင် သို့မဟုတ် အတုပြုလုပ်လျှင်သော်လည်းကောင်း ဤအက်ဥပဒေအရ တံဆိပ် ခတ်နှိပ်ထားသည့်ထည့်သို့စရာ၏ ကုဗဆိုင်ရာဆုံသောပမာဏကို တမင် သက်သက်တိုးမြှင့်လျှင် သို့မဟုတ် လျှော့နည်းစေလျှင်သော်လည်းကောင်း ကျပ်ငွေ ငါးရာ အထိ ငွေဒဏ် ဖြစ်စေ၊ ၆ လထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံရမည်(ထိုက်သင့်စေရမည်။)

အပိုင်း(၁) ကို ကုန်ခြောက်များနှင့်သက်ဆိုင်စေခြင်း

၇။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် ဤအပိုင်းပါပြဋ္ဌာန်းချက် များကို စပါးမှတစ်ပါး ကုန်ခြောက်များနှင့်သက်ဆိုင်စေနိုင်သည်။

အပိုင်း(၂)

အပေးအယူပြုလုပ်မှုအားလုံးကို တင်းမှန်ကိုရည်ညွှန်း၍ ပြုလုပ်ရမည်

၈။ (၁) ပုဒ်မ (၂) တွင် ဖော်ပြထားသည့်တင်းမှန် သို့မဟုတ် ယင်း၏ ထပ်ဆင့်အစိတ်အပိုင်းများ ဖြင့်မဟုတ်ဘဲ ထုထည်ဖြင့် ခြင်တွယ် ရမည့်စပါးကို ရည်ညွှန်း၍ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် သို့မဟုတ် ပြုလုပ်သည့် သို့မဟုတ် ရောင်းချခဲ့သည့် သို့မဟုတ် ရောင်းချသူ သို့မဟုတ် ပေးအပ်ခဲ့သူ သို့မဟုတ် ပေးအပ်သည့် သို့မဟုတ် သယ်ဆောင်ခဲ့သည့် သို့မဟုတ် သယ်ဆောင်သည့် သို့မဟုတ် သယ်ဆောင်သူ သို့မဟုတ် သဘောတူခဲ့သည့် သို့မဟုတ် သဘောတူသည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုခု၊ ကုန်စည်များ၊ ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် အထွေထွေကုန်ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် အခြားအရာ အတွက်မည်သည့်ပဋိညာဉ်စာချုပ် ဈေးဆစ်ခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း သို့မဟုတ် အရောင်းအဝယ်ကိုမျှ မပြုလုပ်ရ သို့မဟုတ် မရှိစေရ။

(၂) ပုဒ်မ ၄-က အရ အာဏာပိုင်တစ်ဦးအား ဒေသန္တရနယ်မြေ (ပြည်တွင်းနယ်မြေ)အတွက် ခန့်ထားပြီးဖြစ်သည့်အခါ တင်းမှန် ကို ပုဒ်မ ၅ အရပြုလုပ်သည့် နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ အဆိုပါ အာဏာပိုင်က စစ်ဆေး၍ တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ပြီးမဟုတ်လျှင် မည် သည့် တင်းမှန်ကိုမျှ ထိုသို့ခန့်ထားသည့်နေ့ရက်မှ ၆ လ ကုန်ဆုံး ပြီးနောက် ပုဒ်မခွဲ(၁)တွင် ဖော်ပြထားသည့် အပေးအယူ ပြုလုပ်မှု လုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပါနယ်မြေတွင်အသုံးမပြုရ။

တင်းမှန်နှင့်အခြားအခြင်အတွယ်များဆက်စပ်ခြင်း

၉။ တင်းမှန် သို့မဟုတ် ယင်း၏ထပ်ဆင့်အစိတ်အပိုင်းများဖြင့်မဟုတ်ဘဲ ထုထည်ဖြင့် စပါးအခြင်အတွယ်ကိုရည်ညွှန်းမှုပြုလုပ်သည့် ပုဒ်မ ၈ တွင် ရည်ညွှန်းသော အပေးအယူပြုလုပ်မှုလုပ်ငန်းတစ်ခုခုကို တင်းမှန် သို့မဟုတ် ယင်း၏ထပ်ဆင့်အစိတ်အပိုင်းများကို ရည်ညွှန်း၍ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ် ယူရမည်။ ယင်းအပေးအယူပြုလုပ်မှုလုပ်ငန်းသည် အခြင်အတွယ်ကိုတင်းမှန် သို့မဟုတ် ယင်း၏ထပ်ဆင့် အစိတ်အပိုင်းများနှင့် ဆက်စပ်ရန်မဖြစ်နိုင်လျှင် ပျက်ပြယ်ရမည်။

ပုဒ်မ (၈) ကိုဆန့်ကျင်သည့်အတွက်ပြစ်ဒဏ်

၁၀။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၈ ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဆန့်ကျင်လျှင် ပထမအကြိမ်ပြစ်မှုအတွက် ကျပ်ငွေ ငါးရာအထိငွေဒဏ်ထိုက်သင့်စေရမည်။ ဒုတိယအကြိမ်ပြစ်မှု သို့မဟုတ် နောက်ထပ်ပြစ်မှုအတွက် ကျပ် ငွေ ၂၀၀၀ အထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ၆ လအထိထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ထိုက်သင့်စေရ မည်။

ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် စေခိုင်းခံရသူ၏ ပြုလုပ်မှုများအတွက် အလုပ်ရှင် ၏တာဝန်

၁၁။ ဤအက်ဥပဒေအရ ပြစ်မှုတစ်ခုကို အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်က အခြားသူတစ်ဦး၏ ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် စေခိုင်းခံရသူအဖြစ်

ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကျူးလွန်သည့်အခါ အဆိုပါသူ၏အလုပ်ရှင် သည် ဆိုခဲ့သည့်ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းကို တားဆီးရန်သင့်လျော်သောကြိုတင်ကာကွယ်မှုများပြုလုပ်ရန် ပျက်ကွက်လျှင် ယင်းအလုပ်ရှင်သည်လည်းပြစ်မှုကိုမိမိကိုယ်တိုင်ကျူးလွန်ဘိသကဲ့သို့ ပြစ်ဒဏ်ထိုက် သင့်စေရမည်။

**အခြင်အတွယ်များဆိုင်ရာ အင်စပတ်တော်များကိုခန့်ထားရန်
ဒေသန္တရအာဏာပိုင်၏အာဏာ**

- ၁၂။ (၁) ဇယားတွင်ဖော်ပြထားသည့်အက်ဥပဒေများအနက် အက်ဥပဒေ တစ်ခုခုတွင် မည်သို့ပင် ပါရှိစေကာမူအဆိုပါအက်ဥပဒေများအရ ဖွဲ့စည်းသောဒေသန္တရအဖွဲ့သည် အခြင်အတွယ် များဆိုင်ရာ အင်စပတ်တော်များကို ခန့်ထား၍အခကြေးငွေပေးနိုင်သည်။ အစိုးရကထိုသို့ လိုအပ်လျှင် ယင်းအင်စပတ်တော်များကို ခန့်ထား၍ အခကြေးငွေပေးရမည်။ အဆိုပါ အင်စပတ်တော် အသီးသီးသည် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းဖြစ်ရမည်။ ထို့ပြင် ပုဒ်မ ၈ တွင် ရည်ညွှန်းထားသောအပေးအယူပြုလုပ်မှု လုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသုံးပြုသည့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုရန်ကြံရွယ်သည့် ထည့်သို့စရာ များထားရှိသည်ဟု ယုံကြည်ရန် အကြောင်းရှိသော နေရာ တစ်ခုခုသို့ အချိန်မရွေးဝင်ရောက်ရန်လည်းကောင်း၊ အဆိုပါ ထည့်သို့စရာများကိုစစ်ဆေးရန် သို့မဟုတ် စစ်ဆေးရန်အတွက် ဖယ်ရှားရန်လည်းကောင်း အာဏာရှိရမည်။ ထို့ပြင် ယင်းသည် မမှန်ကန်ဟု ထင်မြင်သော ထည့်သို့စရာတစ်ခုခုကို သိမ်းဆည်း ရမည်။
- (၂) ဤပုဒ်မပါ ကိစ္စများအလို့ငှာ တင်းမှန်နှင့် မကိုက်ညီသော သို့မဟုတ် ကုဗဆိုင်ရာဆုံးသော ပမာဏသည် တစ်ရာခိုင်နှုန်း ထက်ပို၍ မှားယွင်းနေသော ထည့်သို့စရာသည် မမှန်ကန်ဟု မှတ်ယူရမည်။

(၃) နိုင်ငံတော်သမ္မတသည်မိမိသင့်လျော်သည်ဟုယူဆသော အခြား
အရည်အချင်းရှိသော အရာရှိများအား ပုဒ်မ(၁)အရ ခန့်ထား
သောအင်စပတ်တော်၏အာဏာများအပ်နှင်းနိုင် သည်။

အင်စပတ်တော်များက

အာဏာများကျင့်သုံးခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သောနည်းဥပဒေများ

၁၃။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အင်စပတ်တော်များကယင်းတို့၏ အာဏာများ
ကို ကျင့်သုံးရမည့်နည်း လမ်းအတွက်လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၁၂ အရ
သိမ်းဆည်းထားသည့်ထည့်သို့စရာများ ဘဏ္ဍာတော်အဖြစ် သိမ်းယူခြင်း၊
ဖျက်ဆီးခြင်း သို့မဟုတ် အခြားနည်းစီမံခန့်ခွဲခြင်းအတွက်လည်းကောင်း
ပြဋ္ဌာန်းသည့် နည်းဥပဒေများပြုလုပ်နိုင်သည်။

ခြင်တွယ်ရန်အတွက် အခြားထည့်သို့စရာများ၏ခြင်းချက်

၁၄။ အထက်ပါပုဒ်မများအတွင်းမည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ
ဤအပိုင်းပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို နယ်မြေ တစ်ခုခုနှင့် သက်ဆိုင်စေသည့်နေ့ရက်မှ
တစ်နှစ်ကာလအတွင်း မည်သည့်ပစ္စည်းဖြင့် မည်သည့်အရွယ် အစား သို့မဟုတ်
မည်သည့်ပုံသဏ္ဍာန်ရှိ ထည့်သို့စရာတစ်ခုကို ထုထည်ဖြင့်စပါးခြင်တွယ်ရန်
အတွက် အဆိုပါနယ်မြေ၌ အသုံးပြုနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းထည့်သို့စရာသည်
ပုဒ်မ ၂ တွင်ဖော်ပြထားသည့် တင်းမှန် သို့မဟုတ် ယင်း၏ ထပ်ဆင့်အစိတ်
အပိုင်းကဲ့သို့ တူညီသည့် ကုဗဆိုင်ရာ ဆံ့သောပမာဏရှိရမည်။ ဆိုခဲ့သည့်
ပုဒ်မများတွင် တင်းမှန်သို့ရည်ညွှန်ချက်များကို မည်သည့်ပစ္စည်းဖြင့်၊ မည်သည့်
အရွယ်အစား သို့မဟုတ် မည်သည့်ပုံသဏ္ဍာန်ရှိ၍ သို့သော် တင်းမှန်ကဲ့သို့
တူညီသည့် ကုဗဆိုင်ရာဆံ့သောပမာဏရှိသည့် ထည့်သို့စရာတစ်ခုသို့ ရည်ညွှန်း
ချက်များအဖြစ်အဓိပ္ပါယ်ကောက်ယူရမည်။

အပိုင်း(၂) သည် ကုန်ခြောက်များနှင့်သက်ဆိုင်ခြင်း

၁၅။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် ဤအပိုင်းပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အပိုင်း(၁) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် သက်ဆိုင်ပြီးဖြစ်သော စပါးမှတစ်ပါး မည်သည့်ကုန်ခြောက်အမျိုးအစားနှင့်မဆို သက်ဆိုင်စေနိုင်သည်။

ပုဒ်မများ ၄-က နှင့် ၈(၂) တို့သည် တင်းမှန်၏ ထပ်ဆင့်အစိတ်အပိုင်းများနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်း

၁၆။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် ပုဒ်မ ၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၈-ပုဒ်မခွဲ(၁) ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို တင်းမှန်၏ ထပ်ဆင့်အစိတ်အပိုင်းများနှင့် သက်ဆိုင်စေနိုင်သည်။

ဇယား

- ၁၈၉၈ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံမြူနီစီပါယ်အက်ဥပဒေ
- ၁၉၂၁ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံကျေးလက်ကိုယ်ပိုင်အစိုးရ(အုပ်ချုပ်ရေး) အက်ဥပဒေ
- ၁၉၂၂ ခုနှစ်၊ ရန်ကုန်မြို့တော် မြူနီစီပါယ်အက်ဥပဒေ